

Le comté d'Arthabaska

Division électorale ;

S. R. P. Q. Titre 1er ch. 2. s. 2. Art 64.

Le comté d'Arthabaska comprend la partie du canton de Maddington au sud-est de la ligne nord-ouest du onzième rang, la partie du canton de Blandford au sud-est du lot No. 18 dans les premier, deuxième, troisième, quatrième, cinquième, sixième, septième, huitième et neuvième rangs, et dans le rang A, le canton de Warwick qui renferme le village de Warwick, celui de Stanfold qui renferme le village de Princeville, celui d'Arthabaska qui renferme les villages d'Arthabaskaville et Victoriaville, les cantons de Chester-Est, Chester-Ouest, Tingwick, Horton et Bulstrode et son augmentation, moins la partie des cantons de Horton et Bulstrode comprise dans la paroisse de St-Samuel qui appartient au comté de Nicolet, et enfin la partie des cantons de Simpson et Aston comprise dans la paroisse de Ste-Clotilde de Horton. S. R. B. C., c. 75, s. 1, § 46 ; 25. V., c. 50, s. 1 ; 41 V. c. 26. s. 4 ; 46 V. c. 38, s. 1 ; 49-50 V., c. 96, s. 5. et 50 V., c. 22, s. 1.

Comté municipal :

Comprend : Le comté d'Arthabaska, moins la ville de Victoriaville.

S. R. P. Q. Titre 1er ch. 2. s. 6. Art. 73. tel qu'amendé par 53 V. c. 78.

ANNEXION :

Détachée du comté de Nicolet,

Pour description voir : paroisse de Ste-Anne du Sault, 52 V. c. 61 Sanctionné le 21 mars 1889.

MOINS : Cette partie du canton de Stanfold annexée à Somerset-Sud, par 58 V. c. 11.

MOINS : Cette partie du canton de Bulstrode détachée de Ste Anne du Sault et annexée à Ste. Eulalie, comté de Nicolet, par 59 V. c. 8.

N. B. Le comté comprend les municipalités suivantes telles qu'actuellement bornées et limitées, savoir :

The county of Arthabaska

Electoral division :

R. S. P. Q. Title 1st. ch. 2. s. 2. Art. 64.

The county of Arthabaska comprises that part of the township of Maddington to the South-East of the north-western line of the eleventh range, that part of the township of Blandford to the south-east of lot No. 18 in the first, second, third, fourth, fifth, sixth, seventh, eighth and ninth ranges and in range A, the township of Warwick which includes the village of Warwick, that of Standfold which includes the village of Princeville, that of Arthabaska which includes the villages of Arthabaskaville and Victoriaville, the townships of East Chester, West Chester, Tingwick, Horton and Bulstrode and its augmentation, less that part of the townships of Horton and Bulstrode included in the parish of St. Samuel which belongs to the county of Nicolet, and, lastly, that part of the townships of Simpson and Aston included in the parish of Ste. Clotilde de Horton. C. S. L. C., c. 75, s. 1 § 46 ; 25 V., c. 50, s. 1 ; 41 V., c. 26, s. 4 ; 46 V., c. 38, s. 1 ; 49-50 V., c. 96, s. 5 ; 50 V., c. 22, s. 1.

Municipal county :

Comprises : the county of Arthabaska, less the town of Victoriaville.

R. S. P. Q. Title 1st. ch. 2. s. 6. Art. 73. as amended by 53 V. c. 78.

ANNEXATION :

Detached from the county of Nicolet,

For description vide : parish of Ste. Anne du Sault, 52 V. ch. 61. Assented to the 21st March, 1889.

MINUS : That part of the township of Stanfold annexed to South Somerset, by 58 V. c. 11.

MINUS : That part of the township of Bulstrode detached from Ste. Anne du Sault and annexed to Ste. Eulalie, county of Nicolet, by 59 V. c. 8.

N. B. The county comprises the following municipalities as actually bounded and limited, to wit :

Villages

Arthabaskaville, Princeville, Warwick.

Paroisses.—Parishes.

St Albert de Warwick, Ste Anne du Sault, St Christophe, Ste Clothilde de Horton, Ste Elizabeth de Warwick, St Louis de Blandford, St Norbert, St Rémi de Tingwick, St Valère de Bulstrode, Ste Victoire d'Arthabaska.

Parties de cantons.—Parts of townships

Chester-Est, (East Chester), Chester-Nord, (North-Chester), Chester-Ouest, (West-Chester), Chénier, Tingwick, Warwick, Stanfold.

Chef-lieu : Arthabaskaville.